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امروز در ورزش

نقل و انتقالات

 اعضای تیم ملی تکواندو برای حضور در مسابقات 
قهرمانی جهان امشب راهی کره جنوبی می شوند.

 تیم ملی والیبال ایــران در آخرین دیــدار خود از 
مرحله گروهی لیگ جهانی 2017 امروز از ســاعت 

19:55 به مصاف روسیه می رود.
 در چارچوب جام کنفدراســیون ها امروز پرتغال-

مکزیک)19:30( و کامرون-شــیلی)22:30( با هم 
روبه رو می شوند.

 تیم ملی بسکتبال در آخرین دیدار تدارکاتی خود 
در چین، به مصاف تیم ملی این کشور خواهد رفت. 

  ایمان مبعلی،  هافبک فصل قبل نفت تهران با عقد 
قراردادی به فولاد خوزستان پیوست و یوسف وکیا، 

مدافع فولادی ها نیز در این ماندنی شد. 
   قاســم حدادی فــر،  هافبک بازیســاز ذوب آهن 

یک سال دیگر قراردادش را با این تیم تمدید کرد.
   مک درمورت، مربی بدنساز سابق تیم ملی با حضور 

در تهران به کادرفنی استقلال اضافه شد.
   مدیرعامل اســتقلال اعلام کرد با امید ابراهیمی 

برای تمدید قرارداد به توافق اولیه رسیده است.
   باشگاه پرسپولیس خبر جدایی فرشاد احمدزاده و 

پیوستنش به تیم روسی را تکذیب کرد.
   خالد شفیعی، مدافع تراکتورسازی برای پیوستن 

به یک تیم از کره جنوبی راهی این کشور می شود.
   امین جهان کهن بازیکن فولاد به ملوان پیوست.

   کیم،  هافبــک کره ای فصل قبل نفــت آبادان با 
قراردادی یک ساله به تیم الاهلی قطر ملحق شد.

   باشگاه یوونتوس پیشنهاد چلســی برای خرید 
الکس ساندرو را رد کرد.

   جابر انصاری قراردادش را دو سال دیگر با استقلال 
تمدید کرد.

تیتربازی

 معــاون وزیــر ورزش اعــلام کــرد که هیچ 
مذاکره ای برای انتخاب اعضای هیأت مدیره باشگاه 

استقلال نداشته است.
  تیم ملی سابر ایران در مسابقات شمشیربازی 
قهرمانی آســیا با نقره محمد رهبری و برنز علی 

پاکدامن به کار خود پایان داد.
  تمرینات تراکتورســازی با حضور یحیی گل 

محمدی برای فصل جدید استارت خورد.
  کار مقاوم سازی ورزشگاه آزادی توسط شرکت 

توسعه و نگهداری اماکن ورزشی کشور آغاز شد. 
  محمد طاهری، ملی پوش امید فوتسال ایران با 

تیم الریان قطر قرارداد امضا کرد.
  تیم ملی بســکتبال جوانان ایران در سومین 
دیدار تدارکاتی اش پیش از جام جهانی مصر مغلوب 

شد.

افتخار بین المللی برای اتومبیلران ایرانی| 
سومین مرحله از مسابقات اتومبیلرانی نسکار یورو 
در بریتانیا شاهد درخشش یک راننده ایرانی بود که 
توانســت در رقابتی جذاب با نفر اول این رقابت ها 
با کســب نایب قهرمانی از خط پایــان عبور کند. 
مسابقه ای که 120 هزار نفر تماشاگر از نزدیک شاهد 
نایب قهرمانی میثم طاهری بودند که در میان شور 
ایرانیان حاضر با پرچم سه رنگ کشورمان دور افتخار 
زد. میثم طاهری نخستین راننده ایرانی بود که در این 
مسابقات شرکت کرده بود. وی اهل تاکستان و پس 
از سال ها زندگی در ایران هم اکنون چند سالی است 

به دوبی مهاجرت کرده است.
میزبانــی پرســپولیس از الاهلــی در 
قرقیزســتان| فدراســیون فوتبال قرقیزستان 
آمادگی خود را از میزبانی دیدار رفت پرسپولیس و 
الاهلی عربستان اعلام کرد و برانکو تصمیم نهایی را 
در این باره خواهد گرفت. پندار خمارلو، مدیر روابط 
عمومی باشــگاه پرســپولیس در این باره گفت: از 
امکانات موجود، به ویژه شرایط ورزشگاه مورد نظر 
و زمین آن بازدید داشــتیم. من و ترکاشوند نتیجه 
مشاهدات را همراه تصاویر و ویدیوهای مختلف برای 
باشگاه و سرمربی تیم ارسال کردیم و منتظر تصمیم 

برانکو هستیم.
توضیح فدراســیون درباره محرومیت 3 
دختر والیبالیســت| فریبا صادقی، نایب رئیس 
بانوان فدراســیون والیبال درباره احکام صادرشده 
برای 3 ملی پوش این رشته عنوان کرد: »درگیری های 
لفظی شدید و ادامه دار بودن این درگیری ها در طول 
روزهای مسابقات، توجه نکردن به تذکرات سرپرست 
و سرمربی در رابطه با قطع حاشیه ها، امتناع از بازی 
و عملکرد فنی ضعیف که موجب شــد تیم   نتیجه  
ضعیف در رقابت ها به دست بیاورد از دلایل بررسی 
وضع این ســه ملی پوش در کمیته انضباطی بود. تا 
به حال در رابطه با موارد قضائی اینچنینی گذشت 
شده است و به همین دلیل احکام صادر شده به نظر 

سنگین می آید. «

خارج از گود  

سجاد شهباززاده، بازیکن 
برای  کاوه  تیم استقلال: 
پیشرفت فوتبالش به اروپا 
رفته نه به خاطر بازگشــت 

من به اســتقلال/ قول دادن 
برای آقای گلی درســت نیست 

اما می توانــم این قول را بدهم کــه گل های زیادی 
برای استقلال بزنم/ هواداران نباید نگران باشند چون 
اســتقلال فصل خوبی را پیش رو خواهد داشت/ به 

ترکیه رفتم تا به اروپا برسم

سجاد انوشیروانی، سرمربی 
تیم ملی وزنــه برداری: 
ورزشکارســالاری  ظاهراً 
جزو محاســن ورزش شده 
است/ فدراسیون برای همه 

ســتاره ها مثل رستمی مربی 
اختصاصی انتخاب کند/ حرمت من 

را نگه نداشتند و نظرم را نپرسیدند/ هنوز تصمیمی 
برای ماندن در تیم ملی نگرفته ام

کشتی گیر  نوروزی،  امید 
ملی پوش: مــن نیازی به 
احترام شورای فنی ندارم،  
بلکه آنها هســتند که باید 
از من خواهــش کنند تا به 

تیم ملی برگــردم/ تا زمانی که 
کادرفنی تیم ملی تقویت نشــود من در تمرینات 
تیم ملی یا مرحله نهایی انتخابی شرکت نمی کنم/ 
همه کشتی گیران هم وزن من با هم مسابقه بدهند و 

درنهایت بهترین شان روبه روی من قرار گیرد

تریبون

شالسبزبرگردنقلعهنوعی
در شــرایطی که حضور امیر 

قلعه نوعــی روی نیمکــت 
ذوب آهن در لیگ هفدهم 
از چنــد روز قبــل قطعی 
شده بود، روز گذشته مراسم 

معارفه این مربی در اصفهان و با 
حضور بازیکنان و مدیران ذوب آهن برگزار شد. در 
این مراسم صادقی رئیس کارخانه، شاهرخ شهنازی 
رئیــس هیأت مدیــره و ســعید آذری مدیرعامل 
ذوب آهن سخنرانی کرده و به تمجید از پرافتخارترین 
ســرمربی لیگ ایران پرداختنــد. همچنین امیر 
قلعه نوعی بعد از انداختن شال ذوب آهن بر گردنش 
درباره اهداف خود در این تیم این طور سخن گفت: 
»همیشه گفته ام با بی پولی می شود کار کرد اما با افکار 
کوچک نمی شود کار کرد. فقط گفتم بازیکنانی که 
مدنظرم هســتند را جذب کنید و قرارداد مالی هم 
نبسته ام. به آذری گفتم هر کسی قول قهرمانی بدهد، 
کلاهبردار است. آقایان بازیکن بدانید که من از باخت 
بدم می آید و ما برای کســب جایگاه خوب در لیگ 
تلاش می کنیم.  باید تیمی را درست کنیم که مدیون 
مردم نباشیم.« بعد از برگزاری مراسم معارفه اولین 
تمرین ذوب آهن زیر نظر قلعه نوعی انجام شد و این 
تیم با حضور اکثر ستاره های فصل قبل خود به عنوان 

یک مدعی برای فصل جدید استارت زد. 

چهره روز

شهروند| مهدی تاج در تاریخ یازدهم اردیبهشت 1395 به صورت 
رسمی به عنوان رئیس فدراسیون فوتبال انتخاب شد. از آن مقطع تا 
به امروز هیچ وقت ترکیب هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال کامل نبوده 
است و در شــرایط کنونی هم به دلایلی غیرمعلوم فدراسیون هیچ 

برنامه ای برای برگزاری انتخابات هیأت رئیسه اعلام نکرده است!
»نه« بزرگ مجمع به مهمترین گزینه تاج

زمانی که مهدی تاج برای انتخابات ریاســت فدراســیون فوتبال 
ثبت نام کرد،  علی کفاشیان، محمود اســلامیان و الهه عرب عامری 
به عنوان نواب رئیس اول تا سوم به مجمع معرفی شدند. در بین آنها 
محمود اسلامیان که ریاست صندوق بازنشستگی کل کشور را برعهده 
دارد و یکی از مدیران نزدیک به دولت به حساب می آید ، تنها کسی بود 
که نتوانست از مجمع برای نایب رئیسی دوم و ریاست سازمان لیگ 
رأی اعتماد بگیرد. بعد از مدتی هم با دستور وزارت ورزش الهه عرب  
عامری از سمت خود برکنار و لیلا صوفی زاده نایب رئیس سوم و بانوان 

فدراسیون شد.

اسلامیان چگونه بازگشت؟
مهدی تاج برای اداره ســازمان لیگ ابتدا علی کاظمی، دبیر مسن 
سازمان لیگ را به عنوان سرپرست انتخاب کرد. بعد از این که سازمان 
بازرسی رســما اعلام کرد با افراد بازنشسته ســازمان لیگ باید قطع 
همکاری صورت بگیرد، تاج مجبور شــد کاظمی را از کار برکنار کند و 
به فکر انتخاب نایب رئیس دوم باشد. به همین ترتیب او تصمیم گرفت 
حیدر بهاروند، عضو هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال را به عنوان سرپرست 
سازمان لیگ و نایب رئیس دوم پیشــنهادی به مجمع معرفی کند. او 
بلافاصله محمود اسلامیان، دوست نزدیک و همشهری خودش را هم 
به جای بهاروند به عنوان عضو موقت هیأت رئیســه انتخاب کرد تا این 

کرسی خالی نماند.
داستان استعفا چه بود؟

در این مدت طبق اساسنامه، حضور اسلامیان در هیأت رئیسه قانونی 
نبود، چرا که بهاروند باید از ســمت خود استعفا می کرد که تاج بتواند 
برای او جانشین انتخاب کند. منتهی از آنجایی که استعفا کردن طبق 

قانون صریح اساسنامه به حذف و محرومیت بهاروند ختم می شد ، این 
مدیر حاضر به نگارش استعفا نشد. فدراسیونی ها هم تا اسفندماه صبر و 
انتخابات نایب رئیسی دوم را برگزار کردند که در این جلسه حیدر بهاروند 
با کسب اکثریت آرا به این سمت رسید، اما بر خلاف انتظار، فدراسیون 

فوتبال حاضر نشد انتخابات عضویت هیأت رئیسه را هم برگزار کند.
اسلامیان و تاج ریسک نمی کنند!

در شــرایط کنونی شــایعاتی درباره احتمال جدایی کفاشــیان از 
فدراسیون در رسانه ها مطرح شده اســت. محمود اسلامیان به خاطر 
ســابقه قبلی که یک بار از مجمع رأی اعتماد نگرفته بود،  بعید به نظر 
می رسد که ریســک کند و برای انتخابات هیأت رئیسه ثبت نام کند، 
چرا که افراد دیگر هم می توانند برای تصدی این سمت کاندیدا شوند 
و به همین ترتیب ممکن است اسلامیان یک بار دیگر هم با بی اعتمادی 
مجمع رو به رو شود. به خاطر همین مسأله با گذشت چند ماه فدراسیون 
هنور انتخابات هیأت  رئیسه را برگزار نکرده است و معلوم هم نیست این 

اتفاق چه زمانی رخ خواهد داد.

 اسلامیان و تاج ریسک نمی کنند

چراانتخاباتهیأترئیسهفوتبالبرگزارنمیشود؟

3 اتفاق مهمی که فصل نقل و انتقالات را دا غ تر کرد

فصلستارهها
 بازگشت استقلال به رقابت، قصد لژیونرها برای بازی در ایران و قراردادهای میلیاردی مخاطبان فوتبال را هیجان زده کرده است

شهروند| با اعلام تقویم فصل جدید فوتبال ایران،  حرف و حدیث ها 
درباره تداخل برنامه های تیم ملی با باشگاه ها دوباره بر سر زبان ها افتاده 
و خیلی ها معتقد هســتند باز هم در آینده ای نزدیک شاهد از سرگیری 
دعواهای مربیان لیگ با کادر فنی تیم ملی هستیم. در چنین شرایطی 
گفت وگویی با حیدر بهاروند، نایب رئیس دوم فدراسیون فوتبال و رئیس 
سازمان لیگ برتر درباره تقویم فشرده فوتبال ایران انجام دادیم که در زیر 

می خوانید.
  این روزها حرف و حدیث های بســیار زیادی درباره فشردگی 
مسابقات لیگ برتر و احتمال تکرار دعواهای گذشته بین کادر 

فنی تیم ملی با مربیان باشگاه ها به وجود آمده است.
ما روی تقویم لیگ برتر چندین ماه فکر کردیم و به جرأت می توانم به 
شما بگویم که این بهترین برنامه ای بود که می شد تدوین کرد که منافع 
باشگاه ها و تیم ملی به صورت همزمان در آن رعایت شود. ما در سازمان 
لیگ باید از باشــگاه ها حمایت کنیم. از طرفی تیم ملی فوتبال به خاطر 
حضور پرقدرت در جام جهانی اولویت تمام مردم ایران است. ما نمی توانیم 
به برنامه های مدنظر کارلوس کی روش بی توجه باشیم. در تقویم فصل 

جدید تمام خواسته های کی روش اعمال شده است.
  شما می توانید تضمین بدهید که باز هم شاهد درگیری مربیان 

لیگ برتری و کی روش نخواهیم بود؟
وظیفه سازمان لیگ برنامه ریزی و برگزاری مسابقات است، نه رسیدگی 
به صحبت های مربیان مختلف. ما تقویم فوتبال ایران را اعلام کردیم و بر 
همین اساس مسابقات برگزار می شود. با این حال فکر نمی  کنم مشکل 
خاصی به وجود بیاید. کی روش در طول بازی های لیگ خواهان برگزاری 
4 کمپ شده که همه آنها در تاریخ فیفا دی است، منتهی او درخواست 

داشــته که برای هر مرحله،  چند روز بیشتر بازیکنان را در اختیار داشته 
باشــد. او هیچ اردویی را در خارج از تاریخ فیفا دی برای تیم ملی در نظر 
نگرفته و دادن چند روز فرصت بیشتر برای برگزاری اردو کمترین کاری 
بود که ما می توانستیم برای تیم ملی انجام بدهیم. ما از حالا تقویم کامل 
لیگ را اعلام کرده ایم و به همین دلیل هیچ اعتراضی در آینده مورد قبول 
نخواهد بود، چون همه چیز از حالا مشخص شده است و شرایط حساس 

باشگاه هایی که درگیر مسابقات آسیایی هستند را هم در نظر گرفته ایم.
  کی روش با برنامه ریزی انجام شده مشکلی ندارد؟

کی روش چندین جلسه در سازمان لیگ با سعید فتاحی برگزار کرد و به 
اتفاق هم برای تعیین تاریخ اردوهای تیم ملی همفکری داشتند. درنهایت 
همان برنامه ای که سرمربی تیم ملی به ما اعلام کرد در تقویم لیگ لحاظ 

شد.
  اما خیلی ها بر این باورند که فشــردگی شدید بازی ها باعث 
می شود که در خلال برگزاری لیگ باز هم شاهد اعتراض مربیان 

باشگاه ها   باشیم.
همان طور که گفتم تمام اردوهای تیم ملی در تاریخ فیفا دی اســت 
و مشــکلی از این بابت وجود ندارد. امسال هم به خاطر جام جهانی قطعا 
تعامل بهتری بین باشگاه ها و تیم ملی برقرار خواهد بود. ما حتی در جام 
حذفی هم تصمیم گرفتیم تیم های لیگ برتری یک مرحله دیرتر وارد 
مسابقات شوند که فشردگی کمتر شود. البته این جنجال سازی و هیاهو 
را آنهایی به وجود می آورند که دنبال منافع خاص در نقل و انتقالات هستد 
و می خواهند سهمیه جذب بازیکنان بزرگسال را برای باشگاه های لیگ 
برتری افزایش بدهیم. اما این اتفاق به هیچ عنوان رخ نمی دهد و ما حاضر 
نیستیم آب به آسیاب آنهایی بریزیم که به دنبال منافع خود در فوتبال 

ایران هستند.
  داستان افزایش ســهمیه های جذب بازیکنان جوان توسط 

باشگاه  ها چیست؟
در این چند  سال اکثر سرمربیان و  مدیران عامل باشگاهی از سیاست 
جوانگرایی در لیگ حمایت کرده و ارتباط خوبی هم بین مســئولان 
سازمان لیگ با مدیران  عامل و مربیان باشگاهی برقرار است. آنها هیچ 
درخواست رسمی برای افزایش ســهمیه جذب بازیکن بزرگسال به 
سازمان لیگ ارایه نداده اند و این موضوع فقط از طرف برخی  جریان  ها 
که از افزایش این سهمیه نفع مادی می برند، مطرح می شود. کمیته 
اخلاق فدراسیون فوتبال فعالیت های این جریان ها را به صورت دقیق 

بررسی کرده و در جریان اتفاقات زیرپوستی فوتبال هستیم. 
  ماجرای جذب بازیکن خارجی توسط باشگاه های بدهکار به کجا 

رسید؟
برخی  می  گویند که فدراســیون در این رابطه عقب نشینی داشته 
است. کمک کردن به باشگاه ها اسمش عقب نشینی نیست. ما اعلام 
کردیم هر باشگاهی که پیگیر پرونده های حقوقی باز خود در مراجع 
بین المللی باشــد، می تواند قرارداد بازیکن جدیــد خارجی خود را 
با شرایطی ثبت کند، تنها به این شــرط که آنها تا آخر برای حل این 

پرونده ها تلاش کنند.

 رئیس سازمان لیگ در گفت وگو با »شهروند« از تداخل برنامه های تیم ملی و باشگاه ها می گوید

بهاروند: بهترین برنامه  ممکن را چیده ایم
  ما مسئول اختلاف کی روش با مربیان باشگاهی نیستیم

توییت ورزشی

کاربران توییتر در واکنش به برخی اتفاقات 
روز ورزش توییت های جالبی مخابره کردند. 

برخی از این جملات را بخوانید:    
 وقتی تو کوچه فوتبال بازی مي کردیم 

یکی با شلنگ آب میومد تو کوچه!
 یادش بخیر! همیشه دستمون ٢تا توپ 
پلاستیکی واسه لایه کردن و آجر واسه 
دروازه بود. این بچه ها الان چیه یه تبلت از 

گردنشون آویزونه؟
 سال دیگه هم کسی نمیتونه تصور کنه 
آدمایی وجود داشتن که مخالف حضور 

خانوما تو ورزشگاه بودن!
 من از الان دارم به این فکر مي کنم که 
اگه رونالدو بره منچستر عجب سوپرجام 
جالبي خواهیم داشــت! هیچ کدومتونم 

یادتون نبود.
 شواین اشتایگر تو یه مصاحبه گفته بود: 
 سال ٢٠٠٢ که وارد بایرن شدم تو رختکن 
بغل الیور کان بــودم. ولی اولین باری که 

کلمه ای باهام حرف زد  سال ٢٠٠5 بود!
 کاش به خاطر فرارهای مالیاتی رونالدو 
بیان بدل ایرانیشو بندازن زندان راحت 

شیم.
 من تا دیروز فک می کردم خنت و خنک 
یکین؛  تا این که گفتن رضاییان از خنت 

بلژیک پیشنهاد داره.
 میگن از موقعی کــه رونالدو مصاحبه 
کرده گفته دیگه برنمی گردم به مادرید 
بدل رونالدو رفته بیرون به مامانش گفته 
فعلا برنمی گــردم خونه تا ببینم تکلیف 

چیه.
 گســترش برای رضایتنامــه داریوش 
شجاعیان یک میلیارد و هفتصد خواسته؛  
واسه انتقال پوگبا به منچستر این قدر پول 
رد و بدل نشد که گسترش درخواست کرده.

   زمان ما تــو محل هر کــی فوتبال رو 
به صورت حرفه ای دنبــال می کرد از اینا 

می پوشید!

شهروند| فصل نقل و انتقالات همیشه از جذاب ترین روزهای فوتبال 
ایران است. در این روزهای پرهیاهو باشــگاه های مدعی به دنبال 
سبقت گرفتن از یکدیگر هســتند که این موضوع درنهایت به نفع 

ستاره ها می شود نه باشگاه ها. بازارگرمی های نخ نما شده در فوتبال 
ایران در فصل نقل و انتقالات به اوج می رســد و گاهی تیم ها نه از 
ســر نیاز بلکه فقط برای این که فلان بازیکن به تیم رقیب نپیوندد 

او را جذب می کنند. امسال هم رقابت شدیدی بین تیم های مدعی 
برای جذب آس های لیگ وجود دارد و همین موضوع باعث افزایش 

بی مورد قراردادها می شود. 

استقلالدوبارهمدعیشد

باشــگاه اســتقلال با سیاســت عجیبی وارد نقل و انتقالات شد. در 
روزهای ابتدایی نقل و انتقالات که پرسپولیس بازیکنان پرسروصدایی 
مثل خلیل زاده و گادوین منشا را خریده بود، استقلالی ها به بهانه تمدید 
قرارداد بازیکنان قدیمی خود وارد بازار نشدند. منصوریان ادعا می کرد نگه 
داشتن بازیکنان فعلی در اولویت است اما همان روزها شایعه حضور رامین 
رضاییان در اســتقلال مطرح شد که هنوز هم در حد پیشنهاد استقلال 
باقی مانده است. در روزهایی که پرسپولیس و سپاهان داشتند برای خرید 
بهترین ها با هم رقابت می کردند، استقلال نظاره گر این اتفاقات بود و به 
نظر می رسید این باشگاه سیاست استفاده از بازیکنان جوان را ادامه خواهد 
داد. آنها تا هفته گذشته فقط حسن بیت سعید را خریده بودند اما باز هم 
حضور پررنگی در نقل و انتقالات نداشــتند. از تعلل استقلال در نقل و 
انتقالات این طور برمی آمد که آبی ها به دنبال ستاره نیستند و شاید فقط 
رضاییان شکار بزرگ این تیم باشد. در همین روزها سجاد شهباززاده که 
تجربه ناموفقی در ترکیه داشت به استقلال برگشت اما بازگشت او باعث 
وارد شدن شــوکی بزرگ به مجموعه آبی شد. کاوه رضایی که تا پیش از 
این به استقلالی ها قول تمدید داده بود با جذب شهباززاده به طور ناگهانی 
به شارلوای بلژیک پیوست. این اتفاق که انتقاد رســانه ها و هواداران را از 
مدیریت استقلال به همراه داشت، باعث شد این تیم جدی تر وارد نقل و 
انتقالات شود. استقلالی ها به طور جدی پیگیر دریافت رضایتنامه داریوش 
شجاعیان از گسترش فولاد هستند و به زودی با پژمان منتظری هم قرارداد 
امضا می کنند و در انتظار پاسخ مثبت رامین رضاییان هستند تا تعلل در 
روزهای نخست نقل و انتقالات را جبران کرده باشند. استقلال در صورتی 
که بتواند رامین رضاییان و داریوش شجاعیان را جذب کند برنده بزرگ 
فصل نقل و انتقالات خواهد بــود. خصوصا این که جذب رضاییان هم به 

لحاظ فنی و هم از نظر روحی و روانی به استقلالی ها حس برتری می دهد.

بازگشتلژیونرهابهایران

به نظر می رسد امسال، موعد دیپورت شدن برخی لژیونرهای ایرانی به 
لیگ برتر است. در پیش بودن جام جهانی و لزوم بازی کردن برای دعوت 
شدن به تیم ملی باعث شده بازیکنان با احتیاط بیشتری تیم فصل بعد 
را انتخاب کنند. البته برخی از آنها هم توســط تیم های باشگاهی شان 
دیپورت شده و چاره ای جز بازگشت به ایران ندارند. ضمن این که کارلوس 
کی روش ثابت کرده ترجیح می دهد از نفراتی استفاده کند که در تیم های 
باشگاهی خود شــرایط خوبی دارند. از میان لژیونرها، پژمان منتظری 
و مجتبی جباری که  سال گذشــته در الاهلی قطر توپ می زدند، برای 
بازگشت به فوتبال ایران مصمم هستند. منتظری در آستانه استقلالی 
شدن است چون از جایگاه خود در این تیم اطمینان دارد اما جباری مثل 
پژمان استقلال را خواهان خود نمی بیند و شاید به یک تیم معمولی در 
لیگ بپیوندد. اشکان دژاگه، کاپیتان فعلی تیم ملی که روزهای خوبی را 
در فصل گذشته سپری نکرد، شرایط حساسی دارد. او پارسال یک دقیقه 
هم برای تیم های باشگاهی اش به میدان نرفت اما خوش شانس بود که 
کی روش باز هم به او اعتماد کرد. قطعا ادامه این روند در  سال آینده برای 
اشکان دردسرساز می شود چون او در  سال منتهی به جام جهانی حتما 
باید در تیم باشگاهی اش به میدان برود. دژاگه درحال حاضر از هیچ تیمی 
در اروپا یا قطر پیشنهاد ندارد و بعید نیست در سال های پایانی فوتبالش 
تصمیم بگیرد بازی در ایران را تجربه کند. علی کریمی، ستاره کم سن و  
سال فوتبال ایران که نخستین بازی رسمی خود برای تیم ملی را مقابل 
ازبکستان به نمایش گذاشــت، یکی دیگر از لژیونرهایی است که شاید 
به ایران برگردد. کریمی  سال گذشته در دینامو زاگرب حضور داشت و 
عملکرد متوسطی از خود نشان داد. او در این تیم بازیکن اصلی نبود و به 
همین دلیل ترجیح می دهد  سال آینده را در جایی توپ بزند که شانس 

فیکس بودن داشته باشد. 

چشموهمچشمیوقراردادهایمیلیاردی

سال هاســت پول حرف اول و آخر را در نقــل و انتقالات فوتبال ایران 
می زند و هر تیمی که سر کیســه را شل تر کند آس های نقل و انتقالات 
را می خرد. بازیکنانی که ســر دوراهی استقلال و پرسپولیس درنهایت 
تیمی را انتخاب می کنند که پول بیشتری پرداخت می کند، همان هایی 
می شوند که با برگشت خوردن نخستین چک به نشانه اعتصاب در تمرین 
حاضر نمی شوند و رو در روی هواداران تیمشان می ایستند. امسال هم 
هر تیمی که صفرهای بیشتری جلوی اعداد بگذارد، موفق ترین تیم نقل 
و انتقالات خواهد بود. متاسفانه باشــگاه های ایرانی اغلب برای چشم و 
هم چشمی بازیکن می خرند نه برای برطرف کردن کمبودهای فنی شان. 
برخی مدیران به محض این که می بینند باشــگاه رقیبشان دست روی 
یک بازیکن گذاشــته با این که به او نیازی ندارند اما به سراغش می روند 
تا مانع حضور او در تیم دیگری شوند. در این بین فقط بازیکن است که 
ســود می برد چون رقم قراردادش را بالاتر می برد و دست آخر به تیمی 
می رود که پول بیشتری می دهد، البته در این بین برخی باشگاه ها هم 
مقصر هستند. مدیران باشگاه گسترش فولاد وقتی استقلال و پرسپولیس 
را خواهان شجاعیان دیدند، یک و نیم میلیارد روی رضایتنامه او قیمت 
گذاشتند. پرسپولیسی ها که نمی خواستند تا این اندازه برای شجاعیان 
هزینه کنند، کنار کشیدند اما استقلالی ها برای این که مبادا این بازیکن 
به تیم رقیب برود، حاضرند چنین هزینه گزافی را پرداخت کنند. از این 
دســت اتفاقات در نقل و انتقالات فوتبال ایران زیاد دیده ایم و متاسفانه 
باشگاه ها هم به سادگی در دام بازارگرمی های غیرحرفه ای قرار می گیرند 
و همین می شود که هر سال قیمت قراردادها بالاتر می رود و گاهی حتی 
از 2 میلیارد تومان هم گذر می کند. واقعا فوتبالیست های ایرانی آن هم در 
سطح لیگ برتر ارزش چنین هزینه های میلیاردی را دارند؟ قطعا پاسخ 

منفی است. 


